
توضیح دانشگاه تهران
درباره ساخت برج های سه قلو

معاون برنامه ریزی و توســعه منابع دانشــگاه تهران درباره ساخت بی مجوز 
برج های سه قلو در این دانشگاه و انتقادها در این زمینه واکنش نشان داد.

علی مقاری در پاسخ به پرسشی پیرامون ساخت بی مجوز برج های سه قلو در 
این دانشگاه گفت: موافقت نامه ای بین دانشگاه و شرکت پیمانکار برای ساخت 
ســه بلوک بیســت و پنج طبقه در چند ماه گذشــته منعقد شده، اما هنوز 
قراردادی برای اجرای آن بسته نشده و مذاکرات در حال انجام است. یکی از 
اشکالات مطرح شده، نظر موسسه ژئوفیزیک درباره همان مجاورت با ایستگاه 
هواشناسی اســت. در حال حاضر، ما مشغول مطالعه هستیم که ببینیم آیا 
این پروژه قابل اجراست یا خیر، اما هنوز اجرای این پروژه قطعی نشده است.
مقاری همچنین در واکنش به یادداشت حمیدرضا صارمی، معاون شهرسازی 
و معماری شــهرداری تهران مبنی برعدم صدور مجوز برای ساخت برج های 
دانشــگاه تهران گفت: باید بگویم که اصولاً ســاختمان هایی که دانشگاه ها، 
نه تنها دانشگاه تهران، بلکه ســایر دانشگاه ها در زمین های خود ساخته اند، 
از ســال های دور مجوز به صورت رســمی به معنای اخذ مجوز از شهرداری 
نداشته اند. هماهنگی هایی انجام می شده، اما اینکه مجوز به معنای خاص آن 
اخذ شود، مرسوم نبوده است. از آنجا که به تازگی به مدیریت و برنامه ریزی 
دانشــگاه آمده ام و همچنان در حال بررسی وضعیت هستیم، هنوز اطلاعی 
ندارم که آیا برج ها با شهرداری هماهنگ شده اند یا خیر، اگر قرار باشد برج ها 
ساخته شوند و آسیبی به ایستگاه های هواشناسی نرسانند، طبعا لازم است 
که با شهرداری هماهنگی صورت گیرد، اما چون حساسیت هایی وجود دارد، 
به ویژه در منطقه ای که ایســتگاه هواشناسی واقع شــده است باید با مراکز 

مربوطه هماهنگی های لازم انجام شود.
به گزارش ایلنا، معاون برنامه ریزی و توسعه منابع دانشگاه تهران خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر ما پروژه را متوقف کرده ایم تا مســائل حاشیه ای بررسی 
شود. اگر هماهنگی ها صورت نگرفته باشد، حتماً این کار انجام خواهد شد. در 
حال حاضر، هنوز برج ها ساخته نشده و فقط گودبرداری انجام شده است. ما 
در حال مذاکره با پیمانکار هستیم و مسائل متعددی داریم که روشن نیست 
آیا به جمع بندی خواهیم رسید یا خیر.وی افزود: به نظر می رسد که هزینه و 
تلاشی برای این پروژه صرف شده و اکنون ممکن است تغییر کاربری دهد. ما 
هنوز در حال بررسی هستیم و به جمع بندی قطعی نرسیده ایم. به هر حال، 
باید هزینه هایی که برای گودبرداری و ســایر موارد صرف شــده، با پیمانکار 

بررسی شود و امیدواریم که طی چند هفته آینده به تصمیم نهایی برسیم.
معاون برنامه ریزی و توســعه ی منابع دانشــگاه تهران همچنین در پاسخ به 
این سوال که در گذشته، موضوعی مطرح شده که دانشگاه تهران با تعطیلی 
کافه های محیط اطراف دانشــگاه، زیست شهری و دانشجویی را تحت تاثیر 
قرار داده است. آیا این روند در دوره ی جدید تغییر خواهد کرد یا خیر گفت: 
در پاســخ به این ســوال، باید بگویم که ما این مسئله را به عنوان یک اصل 
در نظر داریم. هر اقدامی که دانشــگاه انجام می دهد، باید بر اساس مطالعات 
دقیق و کارشناسی باشد. اگر دانشگاه قبل از تصمیم گیری، مطالعات لازم را 
انجام ندهد، نمی توان از دیگران انتظار داشت که کار کارشناسی کنند. ما در 
حال حاضر این مهم را در دســتور کار قــرار داده ایم و در حوزه های معاونت 
دانشجویی، فرهنگی و توسعه دانشگاه، در حال مطالعه و بررسی هستیم. اگر 
این نهادها کارهای مطالعاتی و کارشناســی انجام دهند، مطمئناً به نتایجی 
خواهیم رسید که مورد رضایت دانشجویان و کشور باشد. اما در حال حاضر، 
پاسخی برای این سوال ندارم چون هنوز مطالعه دقیقی صورت نگرفته است.
مقاری افزود: این موضوع به من وابسته نیست که بخواهم به آن پاسخ دهم. 
زیرا همان طور که اشــاره کردم، مجموعه ای از سه حوزه در دانشگاه مسئول 
طرح توسعه و مدیریت حوزه های اطراف دانشگاه هستند. همچنین، در هیئت 
رئیسه دانشگاه و شــورایی که به ریاست دانشگاه تشکیل شده، این مسائل 
بررسی و تصمیم گیری می شــود. بنابراین، اینکه آیا تغییرات ایجاد شده به 
وضعیت قبلی خود بازمی گردد یا اصلاح می شــود، در حال حاضر نمی توانم 
به طور قطعی پاســخ دهم. امیدواریم کــه در ماه های آینده، مدیریت جدید 
دانشگاه با مطالعه ی جدی و بررسی دقیق مسائل مطرح شده دانشگاه بتواند 

پاسخ های روشنی ارائه دهد.

روند حضور کودکان بد و بی سرپرست 
در خانواده های جایگزین

مدیرکل دفتر امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیســتی کشــور با ارائه 
گزارشــی از وضعیت فرزندخواندگی در کشــور گفت: در سال ۱۴۰۰ حدود 
۱۲۰۰ کودک در شیرخوارگاه ها بودند که در پایان سال ۱۴۰۲ با مددکاری 
فعال به ۶۱۰ کودک کاهش یافت. این در حالیست که حدود ۵۰ درصد این 
کودکان زیر ســه ماه در مراکز اقامت دارند و فقط ۱۵ درصد بالای یک سال 

اقامت دارند؛ هدف این است که این درصد را به صفر برسانیم.
ســعید بابایی در نشســت تخصصی با عنوان رویکرد خانــواده محوری در 
ساماندهی کودکان فاقد سرپرست، اظهار کرد: سه سال است تلاش می کنیم 
روز ملی یا هفته ملی فرزندخواندگی داشــته باشــیم. سه سال است که در 
این ایام برنامه های مختلفی در سراســر کشور اجرا می شود و بهانه تصویب 
یازدهمین سالگرد قانون حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان این جلسه را 
برگزار کردیم زیرا نیاز است که بتوانیم با کمک شورای فرهنگ عمومی، سال 
آینده روز رسمی ملی فرزندخواندگی را گرامی بداریم.وی ابراز کرد: کودکانی 
که به ما سپرده می شود بر اساس ماده ۱ قانون حمایت از اطفال و نوجوانان 
به بهزیستی سپرده می شود و این کودکان به واسطه حکم قضات و قوه قضاییه 
به ما سپرده می شوند. طبق بررسیها علت اغلب واگذاری ها بحث اعتیاد بوده 
و کودکانــی بوده که در وضعیت مخاطــره آمیز قرار گرفتند.مدیرکل جدید 
دفتر امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور یادآور شد: تا مهرماه 
ســال ۱۴۰۲، روند کشــور این بود که کودکی که به علت بی سرپرستی یا 
بدسرپرستی وارد بهزیستی می شد در درجه اول این بود که خانواده صلاحیت 
داشته باشد و اولویت بعدی وارد خانواده جایگزینِ خویشاوند و اولویت سوم 
فرزند خواندگی و در نهایت وارد مراکز شــبه خانواده شود.بابایی در خصوص 
طرح خانواده میزبان خاطرنشــان کرد: این طرح بین فرایند قبل از ورود به 
مرکز شبه خانواده بود که براین اساس فرایندی اضافه شد تا کودکان بتوانند 
از فرصتی برای ورود به خانواده استفاده کنند. به گزارش ایسنا، مدیرکل امور 
دفتر کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیستی در ادامه با اشاره به روند حضور 
کودکان در خانواده جایگزین، تصریح کرد: کودکانی که امروز به جای اینکه 
درون مراکز نگهــداری کنیم، اکنون در کنار پدربزرگ، مادربزرگ و یا دایی 
و... زندکی می کنند. در ۱۳ سال اخیر از ۱۲ هزار و ۶۱۴ کودک به ۱۸ هزار 
کودک رســیده ایم، به عبارتی اگر اکنون ۹۰۰۰ کودک در مراکز بهزیستی 

داریم؛ دو برابر این تعداد در خانواده جایگزین نگهداری و مراقبت می شود.

آموزش

خانواده

۷۰۰۰ خودروی رها شده 
در پارکینگ ها

رئیس مرکز خدمات ترافیکی پلیس راهور تهران بزرگ از 
رهاشدن ۷۰۰۰ خودرو در پارکینگ های پلیس خبر داد.

ســرهنگ احمد کریمی گفت: حــدود ۷۰۰۰ خودرو در 
پارکینگ های سراسر تهران رسوب شده اند یعنی مالکان 
خودروها، آنها را رها کرده و برای رفع توقیف آنها اقدامی 
انجام نداده اند.وی افزود: بر همین اســاس طرح ترخیص 
فوری خودروهای رســوبی از اول مهرماه امسال اجرا شد 
و مالکان خودروهایی که بیش از یک ســال است که در 
پارکینگ های پلیس رها شــده اند باید فورا برای ترخیص 
آنهــا اقدام کنند. به گزارش ایســنا، رئیس مرکز خدمات 
ترافیکی پلیس راهور تهــران بزرگ ادامه داد: اگر مالکان 
این خودروها تکلیف آنها را مشــخص نکنند، سه ماه پس 
از اطلاع رســانی پلیس راهور، خودرو در حکم رها شده 
تلقــی خواهد شــد.کریمی گفت: خودروهای رها شــده 
پس از دریافت حکم قضائی، به ســتاد اجرایی فرمان امام 
خمینی)ره( واگذار می شــود. وی افزود: در پارکینگ های 
ما خودروهایی وجود دارد که سالهاســت رها شده اند. به 
عنوان مثال یک دســتگاه خودرو وانت نیســان سال ۹۲ 
توقیف شــده بود که پس از ۱۱سال سرانجام در آبان ماه 
سال جاری مالک آن را تحویل گرفت.رئیس مرکز خدمات 
ترافیکی پلیس راهــور تهران بزرگ ادامه داد: مالکان این 
خودروها موظفند در اولین فرصت با در دســت داشــتن 
مدارک مالکیت به همراه کارت ماشــین، ســند خودرو ، 

کارت ملی مالک به دفاتر پلیس ۱۰+ مراجعه کنند.

بارش پراکنده در تهران از چهارشنبه
اداره کل هواشناسی اســتان تهران اعلام کرد: از امشب 
)۹ آبان ماه( تا شنبه )۱۲ آبان ماه( با گذر امواج ضعیفی از 
نواحی شــمالی، گاهی افزایش وزش باد و بارش پراکنده 
در اســتان مورد انتظار اســت. به گزارش ایسنا، بر پایه 
واکاوی الگوهای همدیدی و بررسی نقشه های پیش یابی، 
آسمان استان تهران طی پنج روز آینده، صاف تا قسمتی 
ابری، در بعضی ساعت ها همراه با افزایش ابر و وزش باد 
و در نواحی پرتردد شهری در ساعت های عصر و شب تا 
ابتدای روز بعد، با غبار محلی و کاهش کیفیت هوا، گاهی 
کاهش دید پیش بینی می شود. براساس اعلام اداره کل 
هواشناسی استان تهران، آسمان شهر تهران امروز صاف 
در بعدازظهر افزایش باد و کمی ابری با حداقل دمای ۱۱ 
و حداکثر دمای ۱۸ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

راهور

هواشناسی
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در حالی که رئیس کمیســیون حمل 
و نقل شورای شــهر تهران به دلیل 
حادثه اخیر اتوبوس در پایتخت تذکر 
داد، این سوال مطرح می شود که چرا 
شده  خریداری  اتوبوس های  کنون  تا 

شهرداری وارد ناوگان نشده است؟
کمبود اتوبوس شــهری در تهران زخمی 
کهنه است که سال هاســت درمان نشده 
و یــا درمان آن هرچند اندک ناقص مانده 
اســت. روزانه تعداد زیادی از شهروندان از 
اتوبوس برای رفت و آمد استفاده می کنند 
و گلایه هــای زیادی از مشــکلات در این 
حــوزه دارند از کمبود اتوبــوس گرفته تا 
فرسودگی آن؛ مدیران شهری هم همواره 
وعده های مختلفی در این زمینه داده اند 
ولی آنطور که باید و شــاید اجرایی نشده 
است.تصادف یک اتوبوس در هفته جاری 
در میدان شــهدای تهران با یک کشته و 
۸ مصدوم باعث شــد موضوع مشــکلات 
اتوبوس هــا مجدد مطرح شــود و اعضای 
شورای شــهر تهران هم به آن در صحن 

شورا بپردازند.
شهردار تهران اخیراً در مورد کمبود اتوبوس 
در تهران بیان داشت: در چند وقت گذشته 
عده ای با حاشیه ســازی اینگونه به افکار 
عمومــی القا کردند که شــهرداری تهران 
به دنبال حمایت از تولید داخل نیســت، 
در صورتی که قیمت پیشــنهادی برخی 
شرکت های داخلی برای هر اتوبوس چند 
ده هزار یورو بالاتر از مشابه خارجی بود. اما 
ما توانســتیم اتوبوس های با کیفیت تر و با 
قیمت پایین تر به کشور وارد کنیم در واقع 
این امر باعث شــد از هدر رفت میلیاردها 

تومان بیت المال جلوگیری شود.
زاکانی با اشــاره به برنامه های شهرداری 
تهران در توسعه مترو نیز گفت: ۲۵ سال 
از افتتــاح متــرو در تهــران می گذرد در 
این بازه زمانــی مترو تهران کمی بیش از 
۱۰۰۰ واگن داشته است، ما سال گذشته 
قــراردادی با شــرکت های چینی منعقد 
کردیم که مطابق آن بیش از ۷۹۱ دستگاه 
واگن از بهمن امســال و در بازه زمانی ۳ 

ساله وارد کشور می شود.
به گزارش مهر، هرچند اتوبوس به کشــور 
وارد شده ولی میزان آن بسیار اندک است 

و هنوز پاسخگوی نیاز شهروندان نیست و 
واردات اتوبوس با اما و اگرهایی در ماه های 

گذشته همراه شده است.
صبح روز گذشــته در صحن شورای شهر 
تهران بر ســر اتوبوس ها اختــلاف بود و 
درگیری هــای لفظی میان اعضای شــورا 
پیش آمد. تشکری هاشــمی عضو شورای 
شــهر تهران ضمن تذکری علت تصادف 
چنــد روز پیــش یــک اتوبــوس بخش 
خصوصی در میدان شــهدا با چند خودرو 
را به خاطر نقص عملکرد شهرداری تهران 

در واردات اتوبوس دانست.

مهدی بابایی دیگر عضو شورا اما یادآوری 
کرد که کسی که اجازه واردات اتوبوس های 
برقی را با سنگ اندازی در سازمان بازرسی 
به تهران نداده تشکری هاشمی است.وی در 
ادامه گفت: خدا شــما را لعنت کند! خون 

شهروندان تهرانی به گردن شماست.
در پــی این ادعا، صحن شــورای شــهر 
تهران به تشــنج کشیده شــد که با ورود 
رئیس شــورا، قضیه فیصله یافت.چمران 
از تشکری هاشمی درخواست کرد به جای 
انتقادات بیهوده، بــرای ورود اتوبوس های 

جدید به شهر تلاش کنند.

رویان  پژوهشگاه  رئیس  که  درحالی 
مدعی ردیابی ژنتیکی افراد توســط 
مرکز  رئیس  شــد  کرونا  واکســن 
این  شناســی  ویروس  تحقیقــات 

اظهارات را غیرعلمی می داند.
پژوهشــگاه  رئیس  شــاهرودی  اظهارات 
رویــان در یک برنامــه تلویزیونی واکنش 
برانگیز شــد، وی طی اظهاراتی گفته بود 
کد گــذاری افراد از طریق واکســن های 
کرونا می تواند درســت باشد، چون امروز 
می بینیم حوزه بیولوژیک می تواند خیلی 
از اتفاقات کــه زمانی غیرممکــن بود را 
ممکن کند.ایــن اظهارات در حالی مطرح 
می شــود که در زمان شیوع بیماری کرونا 
نیز علی رغم تلاش وزارت بهداشت عده ای 
از گروه های ضد واکسن با اظهارات مشابه 
تلاش می کردند مردم را از تزریق واکسن 
منصرف کننــد. که در همــان زمان هم 
نسترن کشــاورز محمدی دانشیار ارتقای 
سلامت دانشــگاه علوم پزشــکی شهید 

بهشــتی در خصــوص ادعای قــراردادن 
میکروچیپ در واکسن ها توسط دولت ها، 
گفته بود که این یک ادعای اثبات نشــده 
است. کشــورهای متعددی از جمله ایران 
واکســن تولید می کنند و هر کشــوری 
انتخاب می کند از چه واکســنی استفاده 
کنــد. تاکنون هیــچ گزارشــی مبنی بر 
صحت این مسئله منتشر نشده است. برای 
بررسی این اظهارات با سید علیرضا ناجی 
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی و 
آزمایشــگاه ویروس شناســی بیمارستان 
مسیح دانشــوری گفت وگو کردیم. ناجی 
در پاسخ به این اظهارات توضیح می دهد: 
این اظهارات در زمان شیوع بیماری کرونا 
توسط گروه های ضد واکسن مطرح می شد 
و اغلــب ایــن اظهارات نیــز در خصوص 
واکسن های mRNA اســت.وی با بیان 
اینکــه هیچ گونــه چیپســتی در ترکیب 
این واکســن ها وجود نــدارد می گوید: ده 
ترکیب در اینگونه واکســن ها وجود دارد 

که مهم ترین آنها مسنجر RNA هست، 
یعنی تیکه ای از ژنوم که RNA پیام رسان 
است و ساختار آن باعث می شود وقتی به 
سلول تزریق می شــود به سیستم سلولی 
بدن یاد بدهد کــه پروتئینی را مربوط به 
کووید است را بسازد و پروتئین در سلول 
ساخته می شود و به سیستم ایمنی عرضه 
شــده و باعث ایمنی بدن می شود. ناجی 
ادامه می دهد: ساختار مسنجر RNA این 
واکسن پس از مدتی در داخل سیتوپلاسم 
از بین می رود و اصطلاحاً خرد می شــود 
و آثــاری از آن باقی نمی مانــد و تنها اثر 
باقی مانده خاطره ای است که در سیستم 
ایمنی به وجود می آورد، در این واکســن 
چهار ترکیب چربی در این واکسن داریم، 
چربی های مختلف واکســن بــه صورت 
کروی هســتند که RNA های پیام رسان 
داخل این کره ها قرار می گیرد و از ساختار 
RNA پیام رسان حفاظت می کند به دلیل 
این ســاختار mRNA شــکننده است. 
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
و آزمایشــگاه ویروس شناسی بیمارستان 
مسیح دانشــوری خاطرنشان می کند: کار 
چربی هــا حفاظت از mRNA هســت، 
یک جزو دیگر واکسن قند یا ساکارز است 
که به واکســن اضافه می شــود، همانطور 
که می دانیم این واکســن ها باید در دمای 
پایین نگهداری شــوند و برای اینکه مواد 
واکسن ناهمگن نشوند از قند نیز استفاده 
می شود تا در هنگام منجمد کردن ساختار 
آن حفظ شود. چهار نمک مختلف نیز در 
واکســن وجود دارد که این نمک ها باعث 
می شود پایداری واکسن ها در محیط بدن 

به خوبی باشد و پایدار باشد.ناجی توضیح 
 mRNA می دهد: این اجزاء در واکســن
وجــود دارد و هیچ جزو دیگــری در این 
ساختار وجود ندارد، در گذشته افراد ضد 
واکسن برخی اظهارات را مطرح می کردند 
و پاسخ ها داده شد اما متأسفانه امروز نیز 
شاهد تکرار این اظهارات غیرعلمی هستیم.
وی با بیان اینکه محققان کشــور درحال 
 mRNA تلاش برای تولید واکســن های
در کشــور هســتند می گوید: زیر سوال 
بردن این واکســن ها کار درستی نیست. 
به گــزارش مهر، رئیــس مرکز تحقیقات 
ویروس شناســی و آزمایشــگاه ویروس 
شناســی بیمارستان مســیح دانشوری با 
بیان اینکه روی این واکســن ها در کشور 
ما هم مطالعات زیادی صورت گرفته است 
اظهار می کند: این اظهارات غیرعلمی برای 
کنترل تحرک مردم و کنترل رفتار اسنان 

غیر علمی است.
ناجی با بیان اینکه برخی نیز مدعی هستند 
که این واکسن ترکیب ژنوم انسان را تغییر 
می دهد توضیح می دهد: این اظهار نظر نیز 
غیرعلمی است و رد شــده است. واکسن 
mRNA در سیتوپلاسم سلول پروتئین 
تولید می کند و هیــچ راهی برای ورود به 
هســته ســلول ندارد و هیچ مطالعه ای تا 
کنون این موضوع را اثبات نکرده اســت. 
ممکن اســت در طی تولیــد فرایند این 
واکسن ها مقدار بسیار کمی سکانس های 
DNA در این واکسن وجود داشته باشد 
که این واکســن نیز ضرری ندارد به دلیل 
اینکه در واکسن های غیرفعال نیز این اجزاء 

وجود دارد.

فرهنگی  میراث  پژوهشــگاه  رئیس 
و گردشــگری، در دومین نشســت 
»کوروش از افسانه تا واقعیت« با تأکید 
بر اهمیت تاریخی و فرهنگی کوروش، 
برای  زبان علم  از  از ضرورت استفاده 
رفع ابهامات پیرامون این شــخصیت 
و تقویت انســجام ملی سخن گفت. 
بیشتر  توجه  خواســتار  همچنین  او 
نهادهای مسئول به جایگاه کوروش در 

تاریخ و فرهنگ ایران شد.
مصطفی ده پهلوان، رییس پژوهشگاه میراث 
فرهنگی و گردشــگری گفت: روز گذشته 
دومین دور نشســت » کوروش از افسانه تا 
واقعیت« برگزار شــد که در این نشســت، 
پژوهشــگاه میراث فرهنگی و گردشگری 
تلاش می کند تا در خصوص موضوعات پر 
چالش در کشور مثل کوروش، از زبان علم 
با مردم صحبــت و ابهامات در این مورد را 
روشــن کند. وی تاکید کرد: ایران پیشینه 

بسیار غنی و سرمایه های تاریخی-فرهنگی 
فراوانــی همچون کــوروش دارد که نباید 
اجازه دهیم چنین شخصیت و سرمایه ای از 
یک سو به دست منکران کوروش برسد از 
سویی دیگر، به دست افراطیون ملی گرایی 
بیفتد؛ لذا می بایســت از زبان علم در این 
خصوص با مردم صحبــت کرد. وی گفت: 
باید در این حوزه های فرهنگی که پرچالش 
هســتند بتوانیم کنشــگرانه ورود کنیم تا 
شاهد این نباشــیم که در روز هفت آبان، 
ورودی های پاســارگاد و تخت جمشید به 
روی فرزندان این کشــور بســته شود. به 
گزارش رکنــا، رییس پژوهشــگاه میراث 
فرهنگی و گردشــگری تاکید کرد: ۷ آبان، 
به واســطه فتح بزرگ بابل توسط کوروش 
و منشــور حقوق بشــر وی که ســرلوحه 
مدنیت در خیلی از کشــورهای غربی شده 
می بایست برای ما اهمیت داشته باشد. ده 
پهلوان افزود: بایــد از وجود کوروش برای 

ایران، به عنوان یــک فرصت برای تقویت 
انسجام ملی کشور استفاده کرد و پیگیریم 
که انشاءلله بتوانیم چنین روزی را که واقعا 
برای کشــور نیاز اســت، به شورای انقلاب 
فرهنگی و نهادهــای مرتبط دیگر منتقل 
کنیــم تا در تقویم رســمی آن را داشــته 

باشیم.ده پهلوان افزود: نمی دانم گره کار در 
کجاست ولی تا جایی که به ما ارتباط دارد 
پیگیر این موضوع خواهیم بود. ما مســائل 
علمی و مستندات مربوط به کوروش را ارائه 
می دهیم و مســائل حقوقی و اداری آن را 

سایر مسئولان باید پیگیری کنند.

چه کسی مقصر عدم واردات اتوبوس های جدید به تهران است؟ 

داد و قال در شورای شهر تهران

ماجرای ردیابی ژنتیکی افراد از طریق تزریق واکسن کرونا!

تکرار ادعاهای غیرعلمی

نباید اجازه دهیم شخصیت کوروش به دست منکران او بیفتد

فنی  معاینه  ســتاد  مدیرعامــل 
خودروهای تهران گفت: بر اســاس 
سیاهه انتشار سال ۱۳۹۶ شهرداری 
در  موتورسیکلت ها  تهران، ســهم 
معادل  گازی  آلایندگی های  انتشار 
۲۱.۳ درصد و در انتشار ذرات معلق 
برابر با ۱۰.۱ درصد اســت که به طور 
آلاینده های  انتشار  میزان  میانگین 
در طول سال، حدود  موتورسیکلت 
۱۴۸ هزار تنُ برآورد شــده که رقم 

قابل ملاحظه ای است.
سید محمد مهدی میرزایی قمی درباره 
سهم موتورسیکلت ها در آلایندگی هوای 
شــهر تهران گفت: با عنایــت به اعلام 
پلیس مبنی بر تــردد ۴ میلیون و ۵۰۰ 
هزار دســتگاه موتورســیکلت در شهر 

تهران، آمارها نشــان می دهد در ســال 
۱۴۰۲ کل مراجعات موتورسیکلت ها به 
مراکــز معاینه فنی بــرای دریافت برگه 
معاینه فنی برابر با ۸۲۳ هزار دســتگاه 
بوده اســت.وی افزود: با در نظر گرفتن 
اینکــه وارد نیمه دوم ســال شــده ایم 
و آلاینــده غالــب در این نیمــه، ذرات 
معلق هســتند و با توجه به آمار بســیار 
پاییــن موتورســیکلت ها در زمینه اخذ 
معاینه فنی، بایــد ورودی جدی به این 
مســئله داشــت و برای ترغیب راکبان 
این دســتگاه ها جهت مراجعه به مراکز 

معاینــه فنی تصمیماتــی اتخاذ کرد. به 
گزارش ایســنا، مدیر عامل ستاد معاینه 
فنی خودروهای تهران گفت: در ۶ مرکز 
معاینه فنی شهر تهران، ۱۱ خط معاینه 
فنی موتورســیکلت وجود دارد و طبق 
فرآیندی که در قانون تعریف شــده، بر 
همان اساس فرایند مربوط به آزمون های 
معاینه فنی موتورســیکلت مشــتمل بر 
بحث های آلایندگی و تســت های ایمنی 
را انجام می دهیم و در واقع هیچکدام از 
شــهرهای ایران مجهز به چنین ظرفیت 
و اســتعدادی در خصوص انجام معاینه 

فنی موتورســیکلت ها نیســتند. با این 
حال تعداد مراجعات بســیار کم بوده که 
موجب تشدید آلودگی هوای شهر شده 
است.وی با بیان اینکه آخرین بار در سال 
۱۳۹۷ حدود مجاز آلایندگی در کشــور 
توســط ســازمان محیط زیست تعیین 
و ابلاغ شــده و بالغ بر ۶ ســال است که 
این حدود مجاز تغییر نکرده است، گفت: 
براســاس مصوبه هیات وزیــران درباره 
اصلاح آیین نامه فنی ماده ۲ قانون هوای 
پاک، مقرر شده بود استاندارد آلایندگی 
موتورسیکلت ها از ابتدای امسال به یورو 
۵ ارتقاء پیدا کند، اگر قرار اســت چنین 
اتفاقی رقم بخورد لازم است متناسب با 
آن، حدود مجاز معاینه فنی اصلاح شود 

و ارتقاء یابد.

سهم چشمگیر موتورسیکلت ها در انتشار آلایندگی های گازی

حدود مجاز معاینه فنی اصلاح شود و ارتقا یابد

ثبت ۸ آبان به عنوان روز ملی 
محیط بان در تقویم رسمی کشور

معاون توســعه مدیریت، حقوقی و امور مجلس سازمان 
حفاظت محیط زیســت با اشــاره به اینکــه روز ۸ آبان 
در شــورای فرهنگ عمومی کشــور به عنوان روز ملی 
محیط بان ثبت شــده است، گفت: این روز از سال آینده 

در تقویم رسمی کشور ثبت می شود.
به گزارش ایســنا امید حاجتی ضمــن تبریک روز ملی 
محیط بان به خادمــان طبیعت افــزود: محیط بانان ما 
دلســوزانه و ایثارگرانه از نعمت بزرگ محیط  زیســت 
کشــورمان پاســداری می کنند این در حالیســت که 
کاستی های فراوانی در حوزه جبران خدمات محیط بانان 
زحمتکش و تجهیزات مورد نیــاز آن ها وجود دارد ولی 
ما در ســازمان حفاظت محیط زیست تلاش می کنیم تا 
بــا حمایت دولت و رییس ســازمان، برنامه ریزی لازم را 
برای بهبود حداکثــری وضعیت موجود انجام دهیم.وی 
همچنین گفت: امسال برای اولین بارهدیه ای به مناسبت 
روز ملی محیط بان برای همه محیط بانان کشــورمان در 
نظر گرفته شــده اســت، هرچند که جبران گوشه ای از 

تلاش و زحمات عزیزان محیط بان نخواهد بود.

محیط زیست

تکلیف سازمان املاک شهرداری تهران 
برای ثبت اطلاعات در سامانه شفافیت

اعضای شورای شــهر تهران گزارش حســابرس رسمی 
شــورای اســلامی شــهر تهران در خصوص حسابرسی 
»ســازمان املاک و مســتغلات شــهرداری تهران، برای 
سال مالی۱۴۰۲« را تصویب کردند. اعضای شورای شهر 
تهران بررســی گزارش حسابرس رسمی شورای اسلامی 
شــهر تهران در خصوص حسابرسی»ســازمان املاک و 
مستغلات شــهرداری تهران، برای ســال مالی ۱۴۰۲ را 
روی میز بررســی خود قرار دادنــد و احمدصادقی عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه شــهرداری تهــران با بیان 
اینکه ســازمان املاک موظف اســت ظرف مدت یک ماه 
با تشــکیل کارگروهی ایرادات را رفع کرده و گزارش آن 
را به شورای شــهر ارائه کند، گفت: سازمان موظف است 
حساب های مالیات و بیمه را تعیین تکلیف کند و گزارشی 
از وضعیت دعوی را به شورای شهر ارائه کند و همچنین 
مکلف به ثبت قراردادها در سامانه شفافیت شده است.به 
گزارش ایســنا،  نهایتا اعضای شورای شهر تهران گزارش 
حسابرس رسمی شورای اسلامی شهر تهران در خصوص 
حسابرسی« سازمان املاک و مستغلات شهرداری تهران، 
برای سال مالی۱۴۰۲ را با رأی مثبت خود تصویب کردند.

دومین رویداد »حک« در باغ کتاب 
تهران برگزار می شود

دومین اجتماع بچه کتابخون های شــهر تهران با اجرای 
رویداد رقابتی »حک« پنجشنبه ۱۰ آبان ماه در باغ کتاب 
تهران برگزار می شــود.به گزارش پایگاه خبری تحلیلی 
فرهنگ و هنر، دومین اجتماع بچه کتابخون های شــهر 
تهران با اجرای رویداد رقابتی »حک«؛ با حضور حســام 
آبنوس؛ بلاگر کتاب، پنجشنبه ۱۰ آبان ماه از ساعت ۱۰ 
تا ۱۲:۳۰ در باغ کتاب تهران برگزار می شود.این اجتماع 
از دو بخش »حک« و »حدس کتاب« تشکیل شده است 
که در بخــش »حک« یا حکایت کتاب، نوجوانان درباره 
کتابی که در زندگیشــان اثر ماندگاری به جا گذاشــته 
صحبت می کنند.بخش »حدس کتاب« نیز فضایی برای 
گفتن از ســیر تا پیاز یک کتاب اســت و نوجوانان چند 
دقیقه فرصت دارند کتاب مورد نظر خود را روایت کرده 
و مدت ســه دقیقه فرصت دارنــد درک خود را از کتاب 
بیان کننــد. در پایان به برگزیدگان جوایز ارزنده ای اهدا 
می شود.سلسله نشســت های »بچه کتابخون ها« با هدف 
ایجاد بســتری مناســب برای گفت وگوی نوجوانان در 
خصوص کتاب و ترویج فرهنگ کتابخوانی از ابتدای سال 
۱۴۰۲ در فرهنگسراهای شهر تهران برگزار و تا کنون ۲۸ 
نشست از این سلسله نشست ها در مراکز فرهنگی هنری 
اجرا شده است.علاقه مندان به شرکت در این نشست ها 

می توانند به فرهنگسراهای منطقه خود مراجعه کنند.

شهری

لزوم نگاه ویژه مجلس دوازدهم به حوادث ترافیکي 
ادامه از صفحه ۱

مشــکلاتی که امروزه بر اثر عدم فرهنگ ترافیــک و بی انضباطی به وجود 
می آید فقط منجر به تاخیر در سفرها نمی شود، بلکه این مسئله اقتصاد ایران را 
نیز تحت تاثیر قرار می دهد. برخلاف تصور، تصادفات یک پدیده ناگهانی و ناشی 
از بدشانســی یا تقدیر و مشیت نیست، بلکه زنجیره ای از عوامل در رخداد یک 
حادثه اثربخش است که با کنترل و رعایت آن می توان از بروز حادثه جلوگیری 
و یا خســارت آن را به حداقل کاهش داد. از این رو با توجه به نقش تاثیرگذار 
تصادفات در اقتصاد کشور و در راستای تداوم کاهش تلفات جاده ای و افزایش 
ایمنی عبور و مرور باید دستگاه های ذیمدخل در امر قوانین و مقررات و ارتقاء 
فرهنگ ترافیک اهم از وزارت راه و شهرسازی، وزارت کشور، پلیس راهور وارد 
عرصه شده و از آنجا که مجلس دوازدهم شوراي اسلامي کار خود را آغاز نموده 
اســت و در این میان قطعا کمیسیون عمران مجلس می تواند نقش مهمی در 
تبدیل ایمني در رانندگي به یکی از مسائل اصلی کشور داشته باشد و مانع از 
تداوم مظلومیت آن شود و این نیازمند آن است که افراد دغدغه مند و متخصص 
حاضر در این کمیســیون در جایگاه مطالبه گــری برآمده و با اطلاع دقیق از 
وضعیت حوادث ترافیکي کشور و مشکلات مبتلا به جامعه در این زمینه، بدون 
شعارزدگی، به شناسایی مسائل و ارائه طرح ها و راهکارهای لازم اهتمام ورزند 
و با نگاه ویژه به تاکیدات رهبری در موضوع تلفات حوادث رانندگي به طور جد 

به موضوع پرداخته تا گامی در جهت کاهش تلفات رانندگی کشور بردارند.

یادداشت


